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نگاه

 پيش بازى روانشناختى 
دربى شماره 85

نخستین وجه روانشــناختى اى كه مى توان 
در دربى هــا در نظر گرفت، »هیجان« اســت. 
هیجان 22 نفر در زمین مسابقه، هیجان صدهزار 
تماشاگر نشسته بر صندلى ها، هیجان تیم داورى، 
هیجان سرمربى ها، كادر فنى و نیمكت همراه. 
»هیجان« وضعیت پیچیده ا ى است در پاسخ به 
تجربه هاى داراى بار احساسات. هیجان در فوتبال 
يك جا بند نمى شود و مدام ممكن است تغییر 
كند. حال، دربى را در نظر بگیريد. رقابتى كه بار 
روانى آن به گفته بازيكنان خیلى وحشــتناك 
است و هیجان را با برانگیختگى همراه مى كند. 
برانگیختگى هیجانى با تغییرات فیزيولوژيايى 
همراه اســت. توجه به اين نكته مهم اســت كه 
برانگیختگى شديد فیزيولوژيايى، مشخصه  آن 
دسته از حالات هیجانى از قبیل خشم يا ترس 
اســت كه طى آن فرد براى دست زدن به عمل 
مثلا جنگیدن يا فرار كردن آماده مى شود. دوباره 
دربى را در نظر بگیريد. هر دو طرف با برانگیختگى 
شديد فیزيولوژيايى براى جنگیدن و پیروز شدن 
مى آيند. نه گريز و فرار كردن، نه باختن و شكست. 
اين نبرد مرگ و زندگى است. تو گلادياتور پنجاه 
هزارنفر پشت سرت هستى. پنجاه هزارنفرِ غرّان 
كه ممكن است، اگر شمشیر تو برّان نباشد؛ آنها 
نوراپى نفرين و سروتونین شان بالا و پايین شود و 
هیجان غم توى وجودشان رخنه كند. آبى پوشان 
پايتخت در دربى پیش رو وضعیت روانى مطلوبى 
دارند. آنها با دو چیز وارد زمین مسابقه مى شوند: 

اعتمادبه نفس كسب شده، انگیزه و شور جوانى.
 در مقابــل قرمزهــاى پايتخت بــا توجه به 
عملكردشان در لیگ قهرمانان و نتايج به نسبت 
باثبات شان در سه فصل اخیر، مؤلفه اى كه در آنها 
بیش از همه چیز ديده و حس مى شــود، »عزت 
نفس« است. در ادبیات روانشناسى عزت نفس 
آن چیزى اســت كه فرد به كارايى و توانمندى 
خود اطمینان داشــته و بدانــد در وضعیت ها و 
موقعیت هاى پیــش  رو )از جملــه بحرانى( به 
چه شــكل رفتار كند. عزت نفس بالا نشــان از 
علاقه مندى به خود و شايســته پندارى است. 
پرســپولیس برانكو در سه سال گذشته بازى به 
بازى تلاش كرده در وهله اول عزت نفس لازم را 
به دست آورد و در وهله  دوم عزت نفس تیمى اش 
را ارتقا دهد و هیجان شادى را از يك شهر به شهر 
ديگر براى هوادارانش سوغات ببرد. آبى پوشان 
نیز با وينفرد شــفر، با شــور و گرماى جوانى و 
اعتماد به نفسى كه سرمربى آلمانى شان به تیم 
القا كرده پا در اين میدان مى گذارند. در تعريف 
اعتماد به نفس مى گويند سنجش و ارزيابى فرد 
از عملكرد و ارزش خود است. استقلال تهران و 
به تبع آن تماشاگرانش در دو، سه سال گذشته 
مكررا در ارزيابى هاى خودشــان از عملكرد تیم 
دچار ترديد شده اند. آنها فصل را با نتايج نه چندان 
خوب آغاز كردند. روند سینوسى تیم، هواداران 
اســتقلال را تا قبل از ورود شفر نگران كرده بود، 
اما حالا آنهــا اعتماد به نفس دارند. بســیارى از 
روانشناسان اعتماد به نفس را معادل و مترادف 
خودباورى)Self belief( مى دانند؛ اين كه فرد 
)در اينجا تیم( به اين مرحله رسیده باشد كه خود 
و قابلیت هايش را باور داشته باشد، توانايى هايش 
را بشناسد و در جهت اهداف واقع بینانه اش قدم 
بردارد. حالا با اعتماد به نفس كسب شده  استقلال 
تهران به اضافه  انگیزه بالاى جوانان  ارزشمندش، 
به دنبال كسب برد و بالابردن اعتماد به نفس  در 
مهمترين و حساس ترين نبرد سال شان هستند. 
اين بازى در پايان نود و ســه، چهار دقیقه اش، 
مى تواند يك قطــب را غرق در هیجــان غم و 
ديگرى را مملو در هیجان شــادى كند و شايد 
ممكن است به ســیاق خیلى از دربى هاى قبلِ 
قرمز و آبى هــا، تن به تســاوى دهند و موجب 
شــوند هیجان ها زياد بــالا و پايین نشــود، اما 
يادمان نرود كه رقابت پیش  رو نبرد عزت  نفس 

با اعتماد به نفس است.

ورزش جهان

افشــاگری درباره فســاد جنسی در 
فوتبال ملی سوئد|  گونیلا آكسن، مهاجم 
سابق تیم ملى زنان ســوئد )1984 تا 1988( 
كه در فاصله سال هاى 2003 تا 2010 در نقش 
مدير توســعه فوتبال در اتحاديــه فوتبال اين 
كشور فعالیت داشت، اعتراف كرد كه در دوران 
بازيگــرى اش در تیم ملى زنان ســوئد، قربانى 
تعرض جنسى واقع شــده است. آكسن مدعى 
شده است كه  ســال 2000 سه تن از بازيكنان 
سابق تیم ملى مردان سوئد كه بسیار سرشناس 
هم بودند، او را قربانى اهداف فاسد و غیراخلاقى 

خود كرده اند.
دیبالا به آلگری توهین کرد| دوربین هاى 
تلويزيونى در جريان بازى يكشنبه  شب گذشته 
بانوى پیــر در خانه اودينزه كه بــا برترى 6 بر 2 
يوونتوس خاتمه يافت، صحنه اى را شكار كرده اند 
كه ظاهــرا در آن ديبالا در حال بــه زبان آوردن 
لفظى توهین آمیــز خطاب به ســرمربى اش 
ماسیمیلیانو آلگرى به زبان آرژانتینى است. حالا 
بايد ديد كه باشگاه يوونتوس در واكنش به اين 
حركت ديبالا چه تصمیمى اتخاذ خواهد كرد اما 
احتمال مجازات شدن اين بازيكن 23 ساله توسط 

بانوى پیر وجود دارد.

شــهروند| با پايان مراحل ثبت نــام از نامزدهاى 
احراز پست رياســت فدراســیون والیبال،  هر چه به 
زمان برگــزارى مجمع انتخاباتى نزديك مى شــويم،  
حرف و حديث ها درباره آينده صندلى رياســت يكى از 
موفق ترين فدراسیون هاى ورزشى ايران در سال هاى 
اخیر بیشتر مى شود؛ به ويژه حالا كه شايعات مختلفى 
پیرامون مهندســى انتخابات نگرانى ها را به اوج خود 

رسانده  است.
وقتی داورزنی در وزارت ماندگار شد

زمانى كه مسعود سلطانى فر به جاى محمود گودرزى 
تصدى وزارت ورزش را بــر عهده گرفت، پس از مدتى 
نصرالله ســجادى از وزارت ورزش جدا و پست معاونت 
ورزش قهرمانى و حرفه اى به محمدرضا داورزنى سپرده 
شد كه سال ها نفر اول مديريت والیبال ايران بود؛ البته از 
همان مقطع حرف و حديث هاى زيادى درباره فدراسیون 
والیبال وجود داشت و كار به جايى رسید كه مسئولان 
تصمیم بگیرند داورزنى به  عنوان سرپرست كار خود را 
انجام بدهد تا پس از تعیین تكلیف رياست جمهورى و 
مشخص شدن وزير جديد ورزش انتخابات فدراسیون 
هم برگزار شــود. حالا با وزير ماندن سلطانى فر و بقاى 
داورزنى در معاونت ورزش قهرمانى ديگر هیچ نگرانى اي 
بابت آينده وجود نــدارد و انتخابات طبق برنامه ريزى 

انجام شده برگزار خواهد شد.
دخالت مستقیم نه!  غیرمستقیم چطور؟

صحبت هاى چنــد روز قبل محمدرضــا داورزنى 
درباره انتخابات فدراسیون ها و شرايط مديريت والیبال 
پیام هاى جالب توجهى داد. معاون وزير ورزش تأكید 
كرده آنها در انتخابــات فدراســیون ها هیچ دخالت 
مســتقیمى ندارند. همین حرف باعث شد منتقدان 
داورزنى از او سوال كنند كه آيا او و مديران وزارت ورزش 
به صورت غیرمســتقیم هم در انتخابات فدراسیون ها 
به ويژه والیبال كه 11 سال رياست آن بر عهده شخص 
اين مدير بوده، تأثیر نمى گذارند؟ در شرايط كنونى در 
محافل ورزشــى خیلى ها اين اعتقاد را دارند كه احمد 
ضیايى، نايب رئیس داورزنى در فدراسیون والیبال كه 
براى رياست هم ثبت نام كرده  است، بیشترين شانس را 
براى تصدى اين سمت دارد. درست است كه داورزنى 
و مديــران وزارت ورزش خیال همــه را با تأكید روى 
اين مســأله كه دخالت مستقیم در انتخابات نخواهند 
داشــت، راحت كرده انــد، اما براى بســیارى از اهالى 

والیبال و ورزش هنوز ابهاماتى درباره احتمال دخالت و 
تأثیرگذارى غیرمستقیم داورزنى در انتخابات هست كه 

اين انتظار وجود دارد اين ابهام هم برطرف شود.
10 نامزد برای یک صندلی

ثبت نام از نامزدهاى رياســت انتخابات فدراسیون 
والیبال طبــق برنامه ريزى هاى قبلــى از 16مهر آغاز 
شد و در اين مدت با وجود شــايعات بسیار زياد درباره 
حضور افراد مختلف در انتخابات،  تنها 10نفر به صورت 
رسمى براى جانشــینى داورزنى ثبت نام كردند كه به 
اين شكل مى توان آنها را معرفى كرد: على پور عروجى: 
داراى مــدرك دكتــراى مديريــت ورزشــى، داراى 
مدرك مربیگرى درجه ســه والیبال و سابقه تدريس 
در كلاس هاى مربیگرى؛  احمــد ضیايى: نايب رئیس 
فعلى فدراسیون والیبال، فرماندار و معاون استاندار در 
شهرهاى كرج، اردبیل، پیرانشهر، بوكان، مرند و مراغه؛  
محمد شــاهمرادى: بازيكن اسبق تیم هاى باشگاهى 
ايران؛  على نیكنام فر: كارشــناس ارشــد علوم تربیت 
بدنى؛ علیرضا سلیمى آوانســر: بازيكن سابق والیبال، 
داراى مدرك مربیگرى ســطح ســه بین المللى؛ امیر 
حســین منظمى: مدير تیم هاى ملى والیبال، بازيكن 
اسبق تیم ملى؛ محمدتقى حســن زاده: داراى مدرك 
دكتراى مديريت ورزشــى، معاون ورزش استان ها در 
وزارت ورزش و جوانــان؛ بهنام محمــودى: بازيكن و 

كاپیتان سابق تیم ملى، عضو سابق شوراى شهر كرج، 
داراى مدرك دكتراى مديريت ورزشى؛ الهام رضايى: 
دانشجوى ترم آخر دكتراى مهندسى ژنتیك و كريم 

فروزان: رئیس هیأت ارومیه.
داورزنی اعلام کرد در والیبال می ماند

در روزهاى اخیر شــايعات بســیار زيــادى درباره 
مهندســى انتخابات فدراســیون والیبال در رسانه ها 
و محافل ورزشــى وجود داشته اســت. اين انتقاد به 
مهندسى انتخابات هم بیشــتر از طرف افرادى مطرح 
مى شــود كه منتقد عملكرد مديريت سال هاى اخیر 
فدراســیون بوده اند و ادعــاى انحصارى بودن قدرت 
مديريت در والیبال را دارند. به همین ترتیب اين  روزها 
اخبارى درباره اين كه سرنوشت انتخابات از همین حالا 
براى به پیروزى رســیدن يك گزينه خاص مشخص 
شده، شــنیده مى شــود. نكته جالب توجه ديگر اين 
اســت كه محمدرضا داورزنى به خاطر داشتن كرسى 
در كنفدراسیون آسیا و فدراسیون جهانى ارتباط خود با 
والیبال را حفظ خواهد كرد. او در مصاحبه  اخیر خود هم 
به نكته عجیبى اشاره كرده و گفته است: »برنامه والیبال 
تا 2020 به صورت دقیق بسته شده و ما در كنار رئیس 
بعدى براى اجراى آن هستیم. با وجود مسئولیتى كه 
در وزارت ورزش و به دلیل ســمتى كه در فدراسیون 
جهانى و آسیايى دارم تا 2020 بايد كار خود را در والیبال 

دنبال كنم.« اين صحبت هاى صريح داورزنى نشــان 
مى دهد كه او در مديريت جديد فدراسیون والیبال هم 
نقشى تأثیرگذار خواهد داشت و رئیس جديد بايد تمام 
برنامه هاى تدوين شده در فدراسیون داورزنى را دنبال 
كند. به همین دلیل احتمال اين كه رئیس بعدى تمامى 
قدرت در عرصه مديريت را در اختیار نداشته باشد و زير 

سايه رئیس قبلى كار كند، وجود دارد.
محمودی: ضیایی سیاسی است

به راست و دروغ اين خبر كارى نداريم اما در هفته  هاى 
اخیر از احمد ضیايى )نايب رئیس داورزنى در فدراسیون( 
به عنوان گزينه اول و كانديداى مورد نظر وزارت ورزش 
نام برده مى شود. بهنام محمودى چهره شناخته شده 
والیبال ايران كه براى انتخابات ثبت نام كرده است، هم 
درباره اين موضوع گفته اســت: »ضیايى در شرايطى 
نامش به  عنوان شانس اصلى پیروزى مطرح مى شود كه 
يك شخص سیاسى است و در ورزش سابقه اى ندارد. او 
فقط در چند  سال اخیر به  عنوان نايب رئیس فدراسیون 
والیبال فعالیت كرده كه آن هم پست اجرايى نیست.« 
البته نامزدهاى ديگر هم در مصاحبه هاى خود رســما 
نگرانى هايشــان را درباره احتمال مهندسى انتخابات 
نشــان داده اند و به نظر مى رسد كه از همین حالا يك 
انتخابات -هنوز زمان دقیق انتخابات مشخص نشده 

است- پرسروصدا و جنجالى در پیش خواهد بود.
همه خواهان برگزاری مناظره

والیبال بدون ترديد بعد از فوتبال و كشتى مهمترين 
فدراسیون ورزشى ايران است كه مردم زيادى اتفاقات 
اين رشــته را دنبال مى  كنند. به همیــن ترتیب اين 
انتظار وجود دارد كه رسانه ها هم به دقت تمامى فعل 
و انفعالات درباره اين فدراسیون موفق ورزشى را دنبال 
كنند تا انتخابات رياست بدون هیچ گونه ابهامى برگزار 
شود. جالب اينجاســت كه در روزهاى اخیر برخى از 
كانديداها به صورت رسمى خواهان برگزارى مناظره 
بین نامزد هاى احراز پست رياست شده اند تا برنامه هاى 
هر كانديدا براى تصدى پست رياست مشخص شود و 
اعضاى مجمع فدراســیون و روسى هیأت ها به برنامه 
رأى بدهند نه لابى هاى انجام شــده براى موفق شدن 
يك كانديداى خاص! البته تاكنون هیچ برنامه اى براى 
اجرايى شدن اين مناظره تلويزيونى رسما اعلام نشده 
اســت و بعید هم به نظر مى رسد كه چنین فضايى به 

وجود بیايد.

شهروند| جنجال چند روزه بر سر دستفروشى 
قهرمان سابق دوچرخه سوارى درنهايت پس از ديدار 
رئیس فدراسیون با همسر آتوسا عباسى ختم به خیر 
شد و احتمالا از اين پس ديگر شاهد مصاحبه اى از 

سوى اين قهرمان يا همسرش نخواهیم بود.
شروع ماجرا

چند روز قبل بود كه انتشار عكسى از دستفروشى 
آتوسا عباسى قهرمان سابق دوچرخه سوارى ايران در 
كانال هاى تلگرامى دست به دست و تقريبا همه گیر 
شد. همسر اين قهرمان نیز در گفت وگويى به موضوع 

دستفروشى دامن زد و از مشكلات زندگى اش گفت. 
جنجالى شدن موضوع واكنش فدراسیون را در پى 
داشــت. قمرى، رئیس فدراسیون دوچرخه سوارى 
در اطلاعیه اى به اين موضوع اشــاره كرد كه همسر 
آتوسا عباسى به واسطه محرومیت 4ساله اش اقدام 
به جوسازى و اخبار دروغ كرده است. اين قصه ادامه 
پیدا كرد تا اين كه ديروز در ديدار قمرى با همســر 

آتوسا عباسى همه چیز ختم به خیر شد. 
جلسه  آشتی کنان

پــس از حــرف و حديث هايى كــه درخصوص 
مشكلات شخصى خانم آتوســا عباسى ورزشكار 
سابق تیم ملى در رسانه ها به وجود آمد، روز گذشته 
خسرو قمرى رئیس فدراســیون دوچرخه سوارى 
طى جلســه اى با روح الله احمدى همســر آتوسا 

عباسى مشــكلات وى را از نزديك جويا و در جهت 
رفع مشكلات زندگى وى قول مساعد دادند. رئیس 
فدراســیون قول دادند تا مجوز باشگاهدارى آتوسا 
عباســى را صادر و مشــكلات وى را جهــت ادامه 
كار در دوچرخه ســوارى مرتفــع ســازند. روح الله 
احمدى پس از اين جلسه گفت: »دوست نداشتیم 
اين مســائل رســانه اى شــود و آبروى خــودم و 
فدراسیون دوچرخه ســوارى برود. من جزو جامعه 
دوچرخه ســوارى هستم و خوشــحالم كه رئیس 

فدراسیون قول دادند مشكلات را برطرف سازند.«

همسر آتوسا عباسی با رئیس فدراسیون دیدار کرد

پایان جنجال دوچرخه سوارِ دستفروش

عماد رضایی نیک
کارشناس ارشد روانشناسی

کیوسک

این گُل، بازى این است

روزنامه »آس« اسپانیا با اشاره به برترى 3 بر صفر 
رئال مادريــد مقابل ايبار تیتر »ايــن گل، بازى اين 
است« را روى جلد برد. اين روزنامه همچنین نوشت: 

»كار هنرى بنزما و مارسلو در يك دوئل خنثى«.

لندن 9- مرسى ساید 3

شكست هاى ســنگین تیم هاى »مرسى سايد« 
مقابل لندنى ها تیتر اول روزنامه »میرر« شده است. 
اين روزنامه بعد از برترى 5 بر 2 آرسنال مقابل اورتون 
و برد 4 بر يك تاتنهام برابر لیورپول تیتر زد: »لندن 
9- مرسى سايد 3«. میرر همچنین خبر داده كومان، 

سرمربى اورتون در آستانه اخراج قرار دارد.

شایعه روز

داور دربى دکتر است؟
روز  دو  فاصلــه  در 
مانــده تا برگــزارى 
ديــدار پرســپولیس 
تمــام  اســتقلال،  و 
توجهات بــه انتخاب 
داور اين بازى معطوف 
شده است. در سالیان 

گذشته فدراســیون فوتبال ترجیح مى داد براى 
كاهش جنجال هاى اين ديــدار از داوران خارجى 
استفاده كند. هزينه بالاى سفر داوران خارجى به 
تهران و پیشرفت داورهاى ايرانى باعث شد بالاخره 
فدراسیون دل به دريا بزند و از داوران ايرانى استفاده 
كند. براى دربى شماره 85 هم قرار است داور ايرانى 
قضاوت كند اما هنوز مشــخص نیست كه كمیته 
داوران كدام داور را براى اين بازى حساس انتخاب 
مى كند. طبق گفته هاى فريدون اصفهانیان، رئیس 
كمیته داوران، قرار است امروز )سه شنبه( جلسه اى 
در اين كمیته برگزار شــود تا اعضــا داور دربى را 
انتخاب كنند. در اين بین، شــنیده مى شد اشكان 
خورشیدى و بیژن حیدرى شانس بیشترى نسبت 
به بقیه داوران براى قضاوت در دربى شــماره 85 
دارند. البته كمیته داوران هنوز از احتمال انتخاب 
يكى از اين دو نفر به عنــوان داور دربى خبر نداده 
اما روز گذشته خبرى غیررســمى درباره انتخاب 
بیژن حیدرى به عنوان داور دربى منتشر شد. البته 
فدراســیون فوتبال و كمیته داوران اين موضوع را 
تأيید نكردند، اما به نظر مى رسد حیدرى بیشترين 
شانس را دارد. نكته مهم درباره حیدرى كه مدرك 
پزشكى هم دارد، اين است كه او در هفته نهم لیگ 

برتر هیچ قضاوتى ندارد.

آن سوی مرز

تصميم عجيب داور درباره انصارى فرد
ســايت راديو ورزش يونان با انتشار ويديويى از 
جريمه نشدن مهاجم ايرانى المپیاكوس به دلیل 
حركت غیر ورزشــى خبر داد. در دقیقه 59 ديدار 
المپیاكوس با پائوك، كريــم انصارى فرد، مهاجم 
ايرانى المپیاكوس يك حركت غیر ورزشــى روى 
زامپرانو، بازيكن پائوك انجام داد ولى داور بازى براى 
او جريمه اى در نظر نگرفت. ظاهرا داور بازى با وجود 
اين كه اين صحنه را ديده مهاجم ايرانى را به دلیل 

اين حركت غیر ورزشى جريمه نكرد.

 جهانبخش در بين
 بهترین بازیکنان هفته

هافبك ملى پــوش ايرانــى در هفته هاى اخیر 
عملكرد درخشــانى در لیگ هلند داشــته است. 
علیرضا جهانبخش به درخشش خود در هفته هاى 
اخیر ادامه داده و به همین دلیل كانديداى بهترين 
بازيكن هفته لیگ هلند شــده است. در هفته نهم 
آلكمار با علیرضا جهانبخش بــه مصاف اوترخت 
رفت. اين ديدار با نتیجه 3 بر صفر به ســود آلكمار 
خاتمه يافت كه ملى پوش كشــورمان روى هر سه 
گل نقش داشت و بازى بى نقصى از خود به نمايش 
 Voetbal Inside گذاشت. در همین راستا سايت
هلند جهانبخش را جزو 5 كانديداى كسب عنوان 

بهترين بازيكن هفته انتخاب كرد.
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شهروند| ماجراى كنار گذاشته شــدن مربــى رومانیايى تیم ملى 
رويینگ در روزهاى اخیر، فدراســیون قايقرانى را كانون توجهات قرار 
داده است. شايعاتى مبنى بر مشكلات اخلاقى و رفتارى »جیوگانیك« 
در جريان رقابت هاى قهرمانى آسیا كه با كسب نتیجه تاريخى توسط 
رويینگ سواران ايرانى همراه بود، منتشر شده است. فدراسیون هم با 
وجود داشتن قرارداد به مربى رومانیايى پیغام داده كه فقط حاضر است 
در بخش مردان با او ادامه همكارى بدهد. اين مسأله واكنش ملى پوشان 
را به همراه داشته كه در نامه اى به وزير ورزش از »جیوگانیك« حمايت 
كردند. در همین راستا با مهسا جاور، يكى از مدال آوران تیم رويینگ در 

مسابقات قهرمانى آسیا همكلام شديم.
با جیوگانیک در جاکارتا موفق می شویم

مهسا جاور درباره نامه اى كه به امضاى ملى پوشان براى وزير ورزش 
ارسال شده، به »شهروند« مى گويد: »فاصله كمى تا بازى هاى آسیايى 
مانده كه براى ايران اهمیت بالايى دارد. ما امسال توانستیم با جیوگانیك 

نتايج خوبى بگیريم و اين موضوع نشان مى دهد كه با ادامه اين 
روند مى توانیم در جاكارتا هم به موفقیت هاى خوبى برسیم. 
ما از آقاى وزير خواســتیم كه به دلیل توانايى هاى فنى اين 

مربى، اجازه ندهند قراردادش فسخ شود.«
مربی رومانیایی در ایران محبوب است
وى همچنین درباره ملاقات ملى پوشان 
قايقرانى با مربى رومانیايــى قبل از ترك 
ايران مى افزايد: »ما خواستیم مربى خودمان 
را بدرقه كنیــم. از او خواســتیم كه بعد از 
مرخصى 2 هفته اى بــه ايران برگردد. البته 
جیوگانیك به ما گفت كه قراردادش را تغییر 
داده اند و احتمالا ديگر بــه ايران بازنخواهد 
گشت. او كاملا محبوب اســت و همین كه 
30نفر از ملى پوشــان از نقاط مختلف كشور 

براى بدرقه اش در تهران جمع شدند، خودش گوياى همه چیز 
است. يك تیم بزرگ اين مربى را قبول دارند و حرف يكى، 

دو نفر نیست.«
بی جهت اتفاقات را بزرگ کردند

ملى پوش رويینگ بانوان در پاسخ به اين سوال كه چه 
رفتارى از مربى رومانیايى سر زده كه از هدايت تیم بانوان 
منع شده، مى گويد: »مشــكل حاد يا خاصى نبوده است. 
ما به عنوان ورزشــكار رفتار بدى از اين مربى نديديم. 
البته بايد قبول كنیم فرهنگ فردى كه از يك 
كشور اروپايى آمده با ما متفاوت است. شايد 
اشتباهات كوچكى هم صورت گرفته باشد، 
اما نبايد آن قدر بزرگش كنند. جیوگانیك 
بايد براى ادامه كار در ايران توجیه شود، اما 
تصمیم كنار زدن او بدترين تنبیه ممكن 
بود. بالاخره اين مربى نتايج خوبى براى 
تیم ملى ايران كســب كرده و نبايد از 
حق بگذريم. امیدوارم بــا ورود وزير 

ورزش اتفاقات بهترى رخ دهد.«

مهسا جاور: بی جهت یک اشتباه کوچک را بزرگ کردند

حمایت قایقران محبوب از مربی پرحاشیه

محمدتقى حســن زاده، 
معاون ورزش اســتان ها در 
وزارت ورزش كــه دكتراى 
ورزش را هــم دارد،  يكــى 
از نامزدهاى احراز پســت 
والیبال  فدراسیون  رياست 
است كه درباره اين انتخابات 
و ابهاماتى كه وجــود دارد، گفت وگويى بــا روزنامه 

شهروند انجام داد.
 شما در شــرایطی برای ریاست فدراسیون 
ثبت نــام کرده اید کــه شــایعاتی درباره 
مشخص بودن سرنوشت ریاست از قبل بر سر 

زبان ها افتاده است.
من هم اين شــايعات و اخبار را شــنیده ام اما فعلا 
نخواسته ام اين حس بد را در خودم تقويت كنم. دوست 
دارم مثبت فكر كنم و نامزدها برنامه هاى رسمى خود 
را به اعضاى مجمع و رسانه ها اعلام كنند تا هر مديرى 
كه برنامه بهترى داشــت، رئیس فدراسیون بزرگ و 
مهم و موفق والیبال شــود. والیبال ايران با وجود تمام 

موفقیت ها نیاز به تغییرات اساســى دارد. در شرايط 
كنونى والیبال فقط در چند اســتان بــه صورت ويژه 
دنبال مى شــود و رئیس جديد هر كســى كه بشود، 
بايد مقدماتــى را فراهم كند تا والیبال در سرتاســر 
ايران نهادينه شود و استعدادهاى استان هاى مختلف 

شناسايى و جذب شوند.
 به  نظر شــما در انتخابات فدراسیون های 
ورزشی اعضای مجمع به برنامه رأی می دهند 

یا لابی؟
متاسفانه در همه جا لابى نقش بیشــترى دارد اما 
حرف من اين است در اين شرايط هم نبايد كار به جايى 
بكشد كه اصلا برنامه جايگاهى نداشته باشد. مديريت 
والیبال ايران بايد از انحصارى بودن خارج شود و فضاى 
سالمى براى رقابت وجود داشته باشد. براى رخ دادن 
چنین اتفاقى حتما بايد برنامه ها مورد توجه قرار بگیرد 

نه لابــى! البته در روزهاى اخیر بســیارى از بزرگان و 
پیشكسوتان وقتى با من صحبت كردند اعلام كردند كه 
از همین الان همه چیز مشخص است و هیات ها هم 
رأى خود را به يك گزينه خاص خواهند داد! نمى توان 
اين حقايق را ناديده گرفت كه چنین نگرانى و ابهاماتى 
وجود دارد. مثلا خود من هم شنیده ام كه آقاى ضیايى 
نايب رئیس فدراسیون بیشترين شانس را براى پیروزى 
دارند اما همان طور كه تأكید كردم نمى خواهم بد بین 
باشم و معتقدم بايد رسانه ها با دقت همه چیز را بررسى 

كنند تا ابهامى هم اگر وجود دارد برطرف شود.
 پیشنهاد شما برای برگزاری سالم انتخابات 
فدراسیون والیبال بدون ابهام و حاشیه چیست؟

بايد مناظره بین كانديداها برگزار شود تا هر كسى 
برنامه اى را بدهد. بنده امیدوارم اتفاقات خوبى رخ بدهد. 
والیبال جايگاه خوبى بین مردم دارد و با آسیب شناسى 

درســت و اصولى از مشكلات اين رشــته مى توان به 
آينده اى بهتر امیدوار باشیم. والیبال ايران نیاز به توسعه 
دارد و بايد از تمام ظرفیت ها استفاده شود و از فرد محور 
بودن فاصله بگیرد. رئیس جديد فدراسیون بايد به خرد 
جمعى و كار تیمى توجه ويژه داشته باشد و همه چیز 
را شــخصى انجام ندهد. تنها در اين صورت ما شاهد 

اتفاقات خوب براى والیبال هستیم.
 داورزنــی در مصاحبــه ای اعــلام کرده 
برنامه های فدراسیون تا سال 2020 به صورت 
دقیق بسته شده و خودش هم در کنار والیبال 

خواهد بود.
من احتمالا نشستى را با ايشان برگزار خواهم كرد. 
معاون ورزش قهرمانى وزارت ورزش بايد در كنار تمام 
فدراسیون ها باشد. من فقط از آقاى داورزنى مى خواهم 
فضايى را به وجود بیاورد كه نامزدها در يك بستر سالم 
با هم رقابت كننــد و رأى گیرى تحت تأثیر لابى هاى 
معمول نباشد. طبیعتا رئیس جديد برنامه هاى خاص 
خود را دارد و آن را دنبال خواهد كرد و نبايد زير سايه 

هیچ مدير ديگرى قرار داشته باشد.

گفت وگوی »شهروند« با یکی از نامزدهای تصدی پست ریاست والیبال

حسن زاده: با داورزنى درباره شایعات حرف مى زنم

کاندیداهای ریاست فدراسیون والیبال به موضوع دخالت معاون وزیر در انتخابات دامن زدند

»لابى بال«
  شایعه شده داورزنی علاقه مند است ضیایی معاون فعلی والیبال، رئیس شود


